
Date: Fri, 17 Mar 2023 18:43:06 +0100
To: arbetsmiljoverket@av.se
Subject: NY PÅMINNELSE; svar och dokumentation. Arbetsmiljöverket riskerar  liv och hälsa hos 
klättrande arborister. VARNING.

17. mars, 2023.
 

Till Arbetsmiljöverket
arbetsmiljoverket@av.se

- Klaga över Torben Vincentsen
- PÅMINNELSE om svar och dokumentation från Arbetsmiljöverket !
- ytterligare frågor om förbud emot att klättra utan helkroppssela falldämpande system
och
- besked om VARNING emot Arbetsmiljöverket !

1.
Med detta klagar vi över Torben Vincentsen (TV) för, att han -efter mera än ett år- fortfarande inte har 
lämnat ut underlag, dokumentation och bakgrund för, att Arbetsmiljöverket, jmf. AFS 2019:3 och 
AFS 2019:10, kräver medicinsk kontroll och arbetsprövning av professsionella klättrare, som vi bad 
Arbetsmiljöverket lämna ut i februari, 2022.
Dessutom klagar vi över, att han inte heller har svarat på våra övrige frågor i den anledning.
- Se bakgrund nedan och tterligare dokumentation på:
<http://www.naturakademi.com/tradpro/lakareintyg>http://www.naturakademi.com/tradpro/
lakareintyg

2.
Samtidig ska vi igen be, att Arbetsmiljöverket nu lämnar ut den dokumentation, som vi begärde i 
februari, 2022, och, att Arbetsmiljöveket nu svarar på dom frågor, som vi ställde i den anledning.

3.
Ytterligare ska vi med detta också be att få det tekniska och vetenskapliga underlag för, att 
Arbetsmiljöverket i år har ställd ut prejudicerande förbud till två arboristföretag om att utföra 
klättrande trädarbete om inte helkroppssele med falldämpande system används.
Se bakgrund och dokumentation på:
<http://www.naturakademi.com/amv>http://www.naturakademi.com/amv

4. Slutligen informerar vi om, att vi tyvärr nu har fått vara med i att ge ut en varning emot 
Arbetsmiljöverket med bakgrund bla i ovan- och nedanstående.

Arbetsmiljöverket vid TV har nu genom mera än ett år fullständigt ignorerat våra repeterade begäran 
om dokumentation och dessutom låtet bli att svara eller reagare på våra påminnelser och 
förfrågningar.

Genom ändå och på samma tid att insistera på att ställa ut ytterligare, tom livsfarliga, förbud utan 
sakligt och vetenskapligt underlag. är det tyvärr oundvikligt, att vi nu må konkludera än, att;
- Arbetsmiljöverket olagligt nekar att lämna ut begärd dokumentaion.
- Arbetsmiljöverket riskerar att sätte professionella klättrares liv och hälsa i onödig fara !

Det är bekymrande, att Arbetsmiljöverket - genom sitt bättrevetande, ignorante och respektlöse 
beteende, skader förtroendet mellan myndigheten och professionella klättrare och, att 
Arbetsmiljöverket på det viset väljer att framstå som antagonist och motståndere till arbetande 
svenskare.

Det är dessutom ohållbart och oacceptabelt, att Arbetsmiljöverkets tydliga okunskap om 
höghöjdsarbete, riskerar att sätte svenska arboristers liv och hälsa i fara genom osakliga och farliga 
krav till dessa!

På det underlag är det för tillfället tyvärr inte längre möjligt att ha förtroende för Arbetsmiljöverket 
allmänt och specifikt att ha förtroeende för Torben Vincentsen.

VARNING.
Tills vi får dom begärde svar och dokumentation, får vi av den anledning därför tyvärr stå bakom;
- Varningen emot Arbetsmiljöverkets amatöristiska och potentiellt livshotande agerande i relation till 



professionella, certifierade klättrare inkl. professionella trädklättrande arborister, som bla har lagts ut 
på:
<http://www.naturakademi.com/amvvarning>http://www.naturakademi.com/amvvarning

////////////

Nedan lite kronologisk bakgrund.

I februari sista år skrev vi till Arbetsmiljöverket med anledning i kraven i AFS 2019:3 och AFS 
2019:10 om medicinsk kontroll av professionella klättrare med giltig certifiering inkl. trädklättrande, 
certifierade arborister.

Syftet var att komme i dialog med Arbetsmiljöverket om det vetenskapliga underlag för detta krav.

Inom ett par timmar efter detta, blev vi uppringd av överläkare, specialist i yrkes- och miljömedicin i 
Arbetsmiljöverket, Ingemar Rödin, som bla sa, att han var helt överens med oss om, att kraven 
saknade vetenskapligt underlag.
Han sa dessutom, att han därför gärne ville i dialog med oss om en lösning, och han föreslog ett 
möte.

Detta skrev han igen till oss flera gånger, och på hans uppmaning skickade vi 7. mars förslag om att 
hålle detta möte, 21. april hos Scan-Rope med "repräsentanter för
- arboristverksamhetar
- utbildare inom yrkesträdklättring
- industriklättringsverksamhetar
- utbildare inom industriklättring
och
BARA, som är Branschorganisation för professionell klättring i Skandinavien."

10. mars fick vi ett email från Avdelningschef i "Avdelningen för regler och internationella frågor", 
Torben Vincentsen (TV), där han skrev, att han nu tok över handläggningen.

Sen hörde vi emellertid inget, vara sig om den begärde dokumentation eller om det möte, som 
Arbetsmiljöverket hade föreslagit.

7. april, 2022, skickade vi därför åter igen ytterligare påminnelse till TV.
Samma dag skrev TV, att "Vi har för närvarande en mycket hög arbetsbelastning...Jag återkommer till 
dig så fort jag kan med svar på dina frågor och förslag till ett digitalt möte."

7. juni fick vi då äntligen ett email från TV.
- a. Tyvärr innehöll hans email inte den begärde dokumentation för, att medicinsk kontroll och 
arbetsprövning skulle ha nån effekt på säkerheten för trädklättrara och höghöjdsarbetare.
I stället visade TV till, att han...;
"...har kännedom om vetenskapliga studier som lyfter risken för dödsfall vid ansträngande arbete i hög 
häjd (över 13 meter), och där det finns - risk för att falla fritt, eller man är svår att undsätta."...
TV vara sig skickade eller visade till emellertid till dom "vetenskapliga studier", som han påstod skulle 
dokumentera behovet av och därvid Arbetsmiljöverkets underlag för att kräve medicinsk kontroll och 
arbetprövning av professionella, certifierade klättrare.

Dessutom skrev TV, att bakgrunden för, att Arbetsmiljöverket hade infört det nya krav, också var, att 
Arbetsmiljöverket hade entrerat med ett externt företag, Origo Group, i syftet, att Origao Group skulle 
fråga ett arboristföretag, om dom ville acceptera medicinsk kontroll !!!::???

På trots av, att vi tidigare hade bett om svar på, vilket arborist företag, som det rörde sig om och, 
vilka frågor, som Arbetsmiljöverket genom "by proxy"-företaget, Origo Group, hade ställt till detta 
företag, skrev TV, att dessa uppgifter "är raderade och inte längre finns kvar"

- b. Ytterligare svarade TV fortfarande inte ens på Arbetsmiljöverkets egen uppmaning till ett möte om 
saken.
Ytterligare information om detta finns, som skrivit bla på:
<http://www.naturakademi.com/tradpro/lakareintyg>http://www.naturakademi.com/tradpro/
lakareintyg

- c. På frågan om, varför Arbetsmiljöverket inte hade tagit kontakt med branschorganisationer och 
utbildnings- och certifieringsföretag och andra organisationer inom arbroistyrket och inom 
industriklättring i Sverige, "svarade" TV, att han ";...beklagar mycket förbiseendet".Dessutom svarade 



han, att han... "...kommer att notera detta för bruk vid kommande remisser på området.".

8. juni, 2022, skickade vi därför ytterligare ett email, där vi uppmärsammade dessa brister i 
Arbetsmiljöverkets "svar", och åter igen bad om svar, jmf. a-c ovan.

Sen dess hörde vi emellertid absolut inget...!

7. mars, 2023 påminnede vi åter igen för ordnings skulle TV om svar och dokumentation.

Ändå hörde vi fortfarande absolut inget från vara sig TV eller Arbetsmiljöverket.!

På trots av, att...;
- TV i sitt senaste email från juni, 2022 ";...beklagar mycket förbiseendet" med inte att kontakta 
utbildnings- och certifieringsföretag och -organisationer inom arboristyrket och inom industriklättring 
i Sverige, innan man gick ut med krav till branschen, och på trots av, att
- TV lovade, att han ville göra detta "vid kommande remisser på området",
har Arbetsmiljöverket ändå i år gått ut till arboristbranschen med nya prejudicerande förbud emot att 
utföra klättrande trädarbete, om man inte använder helkroppssele med falldämpande system !

Även om Förvaltningsrätten -som tur är-, nu har beslutat, att Arbetsmiljöverkets senaste förbud inte 
ska gälle fram till ett slutligt domstolsbeslut, och även om TV i slutet av sina emails skrivar: "Vår 
vision: Ingen ska bli sjuk, skadas eller dö av jobbet.", så är det tydligt, att Arbetsmiljöverket tyvärr 
fortfarande inte fattar, att deras förbud strider emot båda tidigare avtal (ovan), producentkrav och alla 
erfarenhetar, kunskap och vetenskap.

Arbetsmiljöverket verkar tyvärr inte vara sig intressera sig för eller fatta, att Arbetsmiljöverket därvid 
riskerar att svenska arbetstagara och professionella trädklättrare etc. av den anledning utsätts för 
onödig risk för allvarliga olycker, som har direkt anledning i Arbetsmiljöverkets ovetentskapliga och 
oseriösa krav och i Arbetsmiljöverkets brist på kunskap.

- Av den anledning har vi nu varit tvungna att vara med till att lägge ut varningen emot 
Arbetsmiljöverket:
<http://www.naturakademi.com/amvvarning>http://www.naturakademi.com/amvvarning

- På det underlag, vill vi nu be om dom lovade svar och dokumentatiin, och vi vill dessutom fråga, 
varför Arbetsmiljöverket ställer ut förbud, som skulle betyde allvarlig risk för klättrande arboristers 
liv och hälsa utan, att Arbetsmiljöverket innan dess har tagit den av TV lovade kontakt med 
branschen innan dess ?

- Vi ser fram emot snarast att höra från Er.

Hälsning

Christian Almer
-------------------------------------
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Arborist-Skolan
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info@arboristskolan.se
www.arboristskolan.se
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-------------------------------------


